

Our File/N/Réf. 07-98-0127
 Your File/V/Réf.

DATE 2 July 1998

TO/DEST. Community Services Committee

FROM/EXP. A/Co-ordinator
 Community Services Committee

SUBJECT/OBJET **ONTARIO PUBLIC HEALTH ASSOCIATION -
 49TH ANNUAL CONFERENCE**

REPORT RECOMMENDATION

For Committee discussion.

BACKGROUND

The Ontario Public Health Association (OPHA) will hold its 49th Annual Conference at the Holiday Inn, Barrie, Ontario, from November 2nd through 4th, 1998. The theme of the 1998 conference is "Valuing the Public Health - It's Everybody's Business".

The Honourable Elizabeth Witmer, Ontario Minister of Health will give the opening remarks and the Chief Medical Officer of Health, David Mowat, will give a Provincial Update. Keynote speakers will include:

- ◆ Linda McCuaig, Journalist and Author (Shoot the Hippo, The Cult of Impotence)
- ◆ Gordon Cressy, Past-president, United Way of Greater Toronto, former Vice-President of Development and University Relations, University of Toronto
- ◆ John Sewell, lawyer, journalist, former Mayor, City of Toronto
- ◆ Dr. Robert Buckman, Oncologist, humour writer and Associate Professor, University of Toronto Faculty of Medicine.

A summary information sheet is attached for information.

At the writing of this report, the following information is known:

Registration fees:	<u>Member</u>	<u>Non-Member</u>
Full conference	\$290 (early-bird) \$350 (late registration)	\$300 - \$325 @ person*

Additional information on conference and hotel registration will be available in late August and will be forwarded as it becomes available.

FINANCIAL CONSIDERATIONS

Funds for this purpose are available in the Health Department Conference Account 012-76116-2111.

*Approved by
Jennifer Bionda*

Attach: (1)

c.c. Senior Financial Services Manager, Health Department

* The reason for the discrepancy in the higher rate for non-members is unknown at this time. An explanation will be provided when additional information is received from conference organizers.

EVALUATING THE PUBLIC'S

HEALTH

IT'S EVERYBODY'S

BUSINESS

49TH ANNUAL OPHA CONFERENCE

November 2, 3 & 4 - 1998
Holiday Inn, Barrie



Minister of Health
Elizabeth Witmer
Opening Remarks



Chief MOH
David Mowat
Provincial Update

Mark your
calendar today

JUL 09 1998

Jennifer



Linda McQuaig
*Politics, economics
and public health*

Who better to set the tone for this action-packed conference than outspoken, award-winning Canadian journalist and best-selling author Linda McQuaig.

In her latest book, **The Cult of Impotence**, the national health reporter argues Canada's failure to achieve full employment and properly funded social programs has more to do with government policies than factors such as globalization and technology.

McQuaig brings her insight and research to the conference with a "no holds barred" speech guaranteed to both challenge and entertain.



Gordon Cressy
*Building public-private
sector partnerships*

Wake up Dorothy, there is no Oz. If we want to get things done and really make a difference, we're going to have to find ways to build more public-private sector partnerships.

Enter Gordon Cressy — past-president of the United Way of Greater Toronto and former V-P of development and university relations for the University of Toronto. Cressy will share his experiences, and the expertise he has gained working with private sector partners in this not-to-be-missed keynote address on Day 2.



John Sewell
*Municipalities and their
new responsibilities*

If you live anywhere in or near the **MEGACITY** then you've heard of John Sewell. The one-time mayor of the City of Toronto, lawyer, journalist and community organizer brings a provincial perspective to the podium.

Sewell will share his wit, wisdom and often controversial opinions in his examination of the issues municipalities must confront among their newly downloaded responsibilities. Don't miss this one also on Day 2.



Dr. Robert Buckman
*Effective communications
—that's a laugh*

"Just a little prick with a needle," Dr. Robert Buckman said trying to reassure a patient before taking his blood. "I know you are," came the patient's retort. Buckman uses this encounter as a classic example of the importance of effective communications. He should know. The oncologist, TV personality, humor writer, and associate professor in U. of T.'s Faculty of Medicine is a leading clinical researcher in communications strategies.

As the final speaker of the conference, he will inspire and entertain with his fast and witty look at the art of communications. You'll come away feeling great and ready to tackle the world. So don't even think about **sneaking away early**. If you miss this Wednesday morning presentation, you'll be sorry you did!



For information call Conference Chair Heather Edgar at 705-721-7330
or OPHA at 416-367-3313

LA SANTÉ
PUBLIQUE, C'EST
L'AFFAIRE
DE TOUT LE MONDE

**49^e CONFÉRENCE
ANNUELLE DE L'ASPO**

Les 2, 3 et 4 novembre 1998
Holiday Inn, Barrie



Ministre de la Santé
Elizabeth Witmer
Discours d'ouverture



Chef-ministère de la Santé
David Mowat
Mise à jour provinciale

Faites une marque
sur votre calendrier dès
aujourd'hui!



Linda McQuaig
*Politique, économie
politique et santé
publique*

Il n'y a pas mieux placé que Linda McQuaig, journaliste lauréate et auteure à succès canadienne, pour donner le ton à cette conférence bien remplie.

Dans son plus récent livre, *The Cult of Impotence*, la journaliste en santé nationale indique que l'incapacité du Canada d'atteindre le plein emploi et de subventionner adéquatement les programmes sociaux est davantage reliée aux politiques gouvernementales qu'aux facteurs tels que la mondialisation des marchés et la technologie.

M^{me} McQuaig partagera ses points de vue et les résultats de ses recherches dans un discours «sans retenue» qui promet d'être à la fois provocateur et divertissant.



Gordon Cressy
*Création de partenariats
avec les secteurs public
et privé*

Réveille-toi Dorothy, il n'y a pas d'Oz! Si nous voulons faire bouger les choses et vraiment faire une différence, nous devons trouver des moyens de créer davantage de partenariats avec les secteurs public et privé.

Au tour de Gordon Cressy, ancien président de United Way of Greater Toronto et ancien vice-président du développement et des relations avec les universités pour l'Université de Toronto. M. Cressy partagera ses expériences et les connaissances qu'il a acquises en travaillant avec divers partenaires du secteur privé dans le cadre d'un discours-programme à ne pas manquer qui sera présenté lors de la deuxième journée.



John Sewell
*Les nouvelles responsabilités
des municipalités*

Si vous vivez dans la MEGAVILLE ou encore dans les alentours, vous avez sûrement entendu parler de John Sewell. Grâce à son expérience comme maire (mandat unique) de la ville de Toronto, avocat, journaliste et animateur communautaire, il apportera une perspective provinciale à la conférence.

M. Sewell partagera avec nous son esprit, sa sagesse et ses opinions souvent controversées en passant en revue les questions auxquelles doivent faire face les municipalités en ce qui concerne leurs nouvelles responsabilités récemment transférées par la province. À ne pas manquer non plus lors de la deuxième journée.



Dr Robert Buckman
*Les communications
efficaces—en passant par
l'humour*

«C'est juste une petite piqûre avec une aiguille», dit le Dr Robert Buckman à un patient en tentant de le rassurer avant une prise de sang. «Je vous connais bien», réplique le patient. Le Dr Buckman se sert de cette anecdote pour démontrer l'importance d'une communication efficace. Il doit bien savoir de quoi il parle, puisqu'en plus d'être un oncologue, une personnalité de la télévision, un écrivain humoristique et un professeur agrégé de la Faculté de médecine à l'Université de Toronto, il est un clinicien de premier plan en matière de stratégies de communication.

À titre de dernier conférencier, il nous inspirera et nous divertira en nous donnant un bref aperçu plein d'esprit de l'art de la communication. Vous repartirez avec un sentiment de satisfaction et vous serez plus d'attaque que jamais. Donc, si vous aviez l'intention de vous sauver avant la fin de la conférence, n'y pensez même plus. Si vous manquez sa présentation qui aura lieu le mercredi matin, vous le regretterez!



Pour obtenir des renseignements, appelez Heather Edgar

(présidente de la conférence) au 705-791-7999 ou à l'ASPO 416-297-2610